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توپ و تور

کارت زرد

 نیشابوروتربت جام میزبان والیبال 
لیگ خراسان

محمد مهدیزاده

مرحله دوم مسابقات والیبال ليگ برتر باشگاه ها و دستجات آزاد 

خراسان رضوی ازروز۲۲ آذرماه به میزبانی نیشابور و تربت جام 

آغازخواهدشد.در این دوره هشت تیم صعودکننده دردوگروه وبه 

صورت مجتمع به مصاف هم خواهند رفت .

که درگروه ب جدال سه تیم مشهدی در این گروه بسیار فشرده 

وسخت خواهد بود و در گروه الف تیم امید مشهد هم باید با سه 

تیم شهرستانی جدال کند که این گروه هم بازی هایش سخت 

خواهد بود.

درگروه ب تربت جام اگرچه میزبان این گروه است به نظرمی رسد 

راه دشواری را با تیم های مشهدی پیش روی خواهد داشت اما 

این تیم شهرستانی دردورمقدماتی بسیار عالی ظاهرشده بود 

ونشان داد که اگر میزبانی را قبول کرده است به دنبال یکی از 

سه سکوی قهرمانی استان است .

اما درگروه الف هم خیام نیشابور که آن هم میزبانی را متقبل شده 

است به دنبال کسب قهرمانی است و این تیم در خانه وعلاقمندانی 

که دارد تنها نخواهد بود.

اما چهارتیم مشهدی و صعودکننده هم چشم به قهرمانی دارند 

و با تمام سرمایه و بازیکنان آماده خود به مصاف دیگر تیم ها و 

میزبان خواهند رفت .

گروه A به میزبانی نیشابور

شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد

خیام فولاد نیشابورارکامحمدجغتای

آکادمی امید مشهد

گروه B به میزبانی تربت جام

پیکان مشهدآبفای وارشاد مشهدوکاشی تربت جام

رییس هیات پزشکی ورزشی خراسان انتخاب شد

نخست ورزشی: خیال هیات های ورزشی برای دوپینگ 

و... راحت شد.

دیدارمدیرکل ورزش وجوان با نماینده مجلس
نخست ورزشی: ای کاش نماینده محترم به ورزش سبزوار 

بیشترتوجه وهندبال این شهررادریابد.

کاراته خراسان توسط هیات به ۵منطقه تقسیم بندی 
شد 

نخست ورزشی: آیا حاشیه نشین های مشهد هم درکاراته 

سهمی دارند؟
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سرپرست دبیری کمیته ورزشی پیشکسوتان کشور  

 در سفری که به مشهد مقدس داشتند ضمن دیدار

 با رضا آذریان رییس هیات ورزش های همگانی 

خراسان رضوی در راستای آیین نامه ها و مصوبات 

فدراسیون ، وظایف کمیته پیشکسوتان و ساماندهی 

وضعیت رفاهی و ورزش سن طلایی ها در سطح استان 

به ویژه در اماکن فرهنگی و ورزشی و نیز بوستان ها و 

فضاهای باز به بحث و تبادل نظر پرداختند.

 صادق چمن آرا درباره اهمیت توجه به ورزش پیشکسوتان 

می گوید: پیشکسوتان پرچم دار و با کوله باری از دانش 

و تجربه کارگشای توسعه و تقویت ورزش هستند باید 

قدردان زحمات آنان باشیم و با حضورشان در میادین 

ورزشی الگوسازی کنیم برای قشر جوان که تمایل 

دارند در ورزش قهرمانی گام بردارند.ورزش همگانی 

پلکان صعود به ورزش قهرمانی است . بنابراین باید 

ارگانها و سازمان های مرتبط درصورتی که می خواهند 

با آسیب های اجتماعی مقابله کنند تلاش کنند 

رویکرد جوانان و نوجوانان را به ورزش و سالم سازی 

جسم و روح تغییر دهند و آنان را تشویق و ترغیب 

به ورزش کنند .

وی که به همراه حسن روحی ،کاظمیان زحمتکشان 

حضور  با  استان  همگانی  هیات  روزانه   ورزش 

در بوستان ملت از 15 ایستگاه ورزشی بازدید و 

با گفت وگو با مربیان این ایستگاه ها کاستی ها و 

نیازهای آنان را ارزیابی کردند گفت: خوشبختانه 

مربیان بادانش و باتجربه ای در ایستگاه ها دیدم 

که به صورت برنامه ریزی شده و سازمانی تمرین ها 

و نرمش ها را برحسب گروه های مختلف سنی ویژه 

آقایان و بانوان اجرا می کردند و این می تواند الگویی 

باشد که سایر استانها از آنها بهره ببرند. دبیر انجمن 

کمیته پیشکسوتان فدراسیون ورزش های همگانی 

کشور در این سفرضمن بازدید از ایستگاه های ورزش 

روزانه گفت :هیات ورزش های همگانی خراسان 

رضوی در اجرای برنامه های فدراسیون بسیار موفق 

عمل کرده است که قابل ستایش است.

چمن آرا افزود: در همین راستا بنا داریم مسابقات 

ورزشی خانوادگی را در بوستان ها به اجرا بزاریم ودراین 

رقابت ها پدربزرگ،فرزند و نوه به صورت مشترک به 

رقابت خواهند پرداخت. 

چمن آرا در خصوص توجه به ورزش بانوان در بوستان ها 

گفت: بیش از یک سوم جمعیت ورزشی هر استانی 

را بانوان تشکیل می دهند این که گارد بگیریم و 

شروع به تفکیک کردن آقایان و بانوان کنیم زیبنده 

ورزش نیست بلکه باید خانواده ها را تشویق کنیم 

که با تبادل افکار ،حفظ ارزش ها ،حفظ محیط 

امن ،پوشش مناسب بانوان و یاری گرفتن از دانش 

فرهنگی در کنار هم برای رسیدن به اهداف تلاش 

کنیم بزرگ ترین هدف ما سالم سازی روح و جسم 

انسانی است تا جامعه ای بانشاط و شاداب داشته 

باشیم و انگیزه امید و تلاش را توسعه دهیم .

چمن آرا :

خراسان رضوی پیشرو در تربیت مربی

بانوان  انتخابی تنیس روی میز نوجوانان  مسابقات 

منطقه 9 کشور با حضور 18 بازیکن از استان خراسان 

رضوی،خراسان شمالی و سمنان در خانه تنیس روی 

میز مشهد مقدس با معرفی نفرات برتر پایان یافت. 

در این دوره از مسابقات که به صورت دوره ای، آسیایی 

انجام شد، پس از انجام 33 بازی نتایج زیر در بخش 

دختران به دست آمد.

 رییس هیات تنیس روی میز خراسان رضوی بابیان این 

مطلب گفت: در این رقابت ها که با درخشش بازیکنان روبرو 

شد در پایان مهدیس خوش خلق به مقام اول دست یافت.

آرشیدا چنارانی دوم شد و حلما پژم و نیایش ناطقی 

به صورت مشترک سوم شدند.و در پایان به نفرات برتر 

علاوه بر حکم قهرمانی هدایایی بهر سم یادبود اهدا شد.

 علی گلستانی ضمن تقدیر و قدردانی از زهرا گودرزی 

برگزارکننده رقابت ها از داوران :اعظم سرشاد، منیره 

قنبری ،مژگان ضیایی و مریم کاشی پزان قدردانی کرد.

 وی همچنین خاطرنشان کرد: مسابقات تنیس روی میز 

جوانان آقایان خراسان رضوی نکوداشت پیشکسوت ارجمند 

»جعفر جلاییان« با شرکت 3۶ بازیکن از شهرستانهای 

مشهد، نیشابور، قوچان، فریمان، شاندیز ،مه ولات و 

تربت حیدریه بصورت دوره ای-حذفی و با سرداوری جناب 

فروغی در خانه تنیس روی میز مشهد برگزار و در پایان 

محمد بذری )مشهد( به قهرمانی دست یافت.

پارسا حبیب طلب )قوچان( دوم ومسعود تاتاری ) نیشابور ( 

و مبین راعی مقدم ) فریمان ( به صورت مشترک سوم شدند.

 در پایان این رقابت ها علاوه بر حکم قهرمانی به نفرات 

برتر هدایایی به رسم یادبود اهدا شد.

 رییس هیات تنیس روی میز خراسان رضوی همچنین 

از برگزاری مسابقات کوربیلون پیشکسوتان، نکو داشت 

پیشکسوت ارجمند» مصطفی لطف پور« خبر داد و 

تصریح کرد:این رقابت هابا حضور ۲۴ تیم از سراسر 

کشور طی دو روز در آکادمی وفایی راد بابل برگزار ودر 

پایان قهرمانی مشترک به تیم های پرهام مشهد ) علی 

گلستانی و علی رحیم زاده( و شهرداری تبریز و مقام 

 سوم مشترک به تیم های مرحوم ارژنگی و مرحوم کیمیا

 رسید.

» خوش خلق «قهرمان تنیس روی میز نوجوانان منطقه 9 کشور شد

مجید خروشی

 برگزاری کلاس مربیگری درجه سه هندبال
 در دانشگاه فرهنگیان 

گروه ورزشی: با همکاری هیات هندبال و دانشگاه فرهنگیان مشهد کلاس مربیگری 

هندبال ویژه دانشجویان پردیس بهشتی دانشگاه فرهنگیان مشهد به صورت تیوری و 

عملی به مدت یک هفته)1۲-17( آذرماه برگزار شد.

 تدریس این دوره مربیگری بر عهده قاسم شعبانپور مدرس رسمی فدراسیون و مسوول 

کمیته مربیان و آموزش هیات هندبال استان بود. رییس هیات هندبال خراسان ر ضوی 

دراین بار ه گفت: ۲8 نفر شرکت کنندگان دراین دوره در آزمون کتبی و عملی هندبال 

شرکت کردند و به قبول شدگان در این دوره توسط فدراسیون هندبال کارت مربیگری 

 درجه سه تعلق خواهد گرفت رضا علیزاده به همراه تعدادی از اعضای هیات هندبال 

در محل برگزاری کلاس حضور یافتند و ضمن تقدیر و تشکر از کمیته آموزش و مربیان 

هیات و مسوولین دانشگاه فرهنگیان رمضانی مدیر گروه تربیت بدنی و همکاران حسن 

نوروزی ،غلامرضا بهبودی و مسوولین سالن ورزشی بخاطر همکاری در برگزاری این 

دوره گفت: حضور دانشجویان و معلمین آینده تربیت بدنی مدارس استان را در این دوره 

مربیگری هندبال به فال نیک گرفته و برای شرکت کنندگان که دراینده نزدیک در جهت 

توسعه و گسترش هندبال در مدارس تلاش خواهند کرد آرزوی موفقیت می کنم. گفتنی 

است: علیرضا قندی دبیر هیات هندبال استان خراسان و از اساتید تربیت بدنی دانشگاه 

فرهنگیان به عنوان مدیر کلاس در تشکیل و برگزاری این دوره نقش بسزایی داشتند.

نفرات برتر تیر و کمان شرق کشور اعلام شد
گروه ورزشی:مسابقات تیر و کمان شرق کشور به میزبانی مشهد مقدس یادواره 

شهدای غزه در بخش بانوان و آقایان با معرفی نفرات برتر پایان یافت.

 بر اساس این گزارش مسابقات بانوان مشهد )شهربانو( یادواره شهدای غزه در تیر و 

کمان در سطح شرق کشور به میزبانی معاونت تربیت بدنی و سلامت شهرداری و هیات 

تیراندازی باکمان مشهد مقدس در زمین چمن پوریای ولی ) منطقه 9 شهرداری 

مشهد( با حضور 3۰ شرکت کننده از سه استان برگزار و با معرفی نفرات برتر پایان یافت.

در رشته ریکرو مسافت 3۰ متر صوفیا میرزایی )سرخس( به مقام اول دست یافت.مایده 

ریاحی ) مشهد(و حانیه علمدار)مشهد( به ترتیب رتبه های دوم و سوم را کسب کردند. 

همچنین در رشته کامپوند مسافت 5۰ مترصدف سعادتی )مشهد( رتبه نخست را کسب 

کرد .الهه رجایی )طرقبه(حليمه گل میمی) مشهد( به ترتیب رتبه های دوم و سوم را 

به دست اوردند. در بخش آقایان نیز مسابقات آزاد تیر و کمان شرق کشور به میزبانی 

معاونت تربیت بدنی و سلامت شهرداری و هیات تیراندازی باکمان مشهد مقدس در 

زمین چمن پوریای ولی ) منطقه 9 شهرداری مشهد( باحضور 5۰ شرکت کننده و حضور 

سه استان برگزار گو با معرفی نفرات برتر پایان یافت.

 در رشته کامپوند آقایان مسافت 5۰ متر محمد قارونی)طرقبه( به مقام اول دست یافت.

میلاد قارونی)طرقبه( و حسام گرمه ای)طرقبه(و در رشته ریکرو در مسافت 3۰ متر سید 

محمد شریفی مقدم)بیرجند( اول شد.محمد نادری نیا)شیروان( و علی زنگویی)بیرجند( 

به ترتیب رتبه های دوم و سوم را به دست آوردند.

ریحانه برومند
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جایگاه مبهم خودی ها در وزارت ورزش! 

محمدرضا نصرالله زاده

 کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان طی یکی دو هفته 

اخیر اگرچه در امر تغییرات در برهه ای از زمان طوفانی عمل 

کرد و جامعه ورزش را امیدوار ساخت اما این تب تند خیلی 

زود فروکش و دوباره شرایط به روال گذشته اش برگشت! 

هرچند که همان دوستانی هم که حکم گرفتند و قرار شد که 

مقدمات برگزاری مجامع انتخاباتی را مهیا کنند با رفتن به 

فدراسیون ها، سکوت اختیار کرده تا این شایبه پیش بیاید 

که آنها نیز، تحت تاثیر جمع قرارگرفته و به نوعی با جریانات 

فدراسیون های خود کنار آمده اند. اما صحبت امروز ما چیز 

دیگری است. 

اینکه به راستی چرا وزیر ورزش و جوانان نزدیکان خود را 

نمی بیند؟ همان نزدیکانی که از روز اول همراه او بودند 

و همراهی اش کردند؟ همان هایی که در برخی مواقع از 

موقعیت های مناسبی گذشتند تا کیومرث هاشمی احساس 

آرامش بیشتری کند! همان هایی که در صادق و کاربلد 

بودن آنها هیچ شکی نبوده و نیست، چراکه اگر غیرازاین 

بود، قطعا کیومرث هاشمی از همان ساعات اولیه حضور در 

وزارت ورزش و جوانان به سراغ آنها نمی رفت! و از وجود آنها 

در کنار خود سود نمی برد! بدون شک وزیر ورزش و جوانان 

خوب می داند که هر چه پروسه صدور احکام برای این افراد 

نزدیک طولانی تر شود، فضا برای ایجاد حرف وحدیث های 

ناصواب درباره آنها بیشتر مهیا خواهد شد!  و این اصلا اتفاق 

خوبی نیست و به تعبیری می تواند خود وزیر را نیز تحت الشعاع 

قرار دهد! در چنین شرایطی، هرچند که با پر شدن تدریجی 

مسوولیت های درخورشان این افراد، دیگر جایی برای آنها 

باقی نخواهد ماند.

 اما ین جاست که کیومرث هاشمی باید به این سوال پاسخ 

دهد که آیا قرار است این نفرات همچنان بدون مسوولیت تنها 

همراه وزیر باشند و وقت بگذرانند و یا نه، و به وقتش آنها نیز 

صاحب مسوولیت شده که امیدواریم پاسخ ما دومی باشد!

سوارکاري و ثبت نام دوباره از داوطلبین خدمت!
در يك گفت وگوی كوتاه با سرپرست فدراسيون سواركاري 

متوجه اين واقعيت مهم شديم كه اين فدراسيون مشغول 

برنامه ریزی، جهت خوب برگزار كردن مجمع حتي در سكوت 

است و قصد دارد اين مهم را درنهایت آرامش انجام دهد. 

اما چنين بنظر می رسد كه خود دوستان تصميم گير و 

تصمیم ساز فدراسيون هم نمی دانند كه پروسه برگزاري را 

بايد از كجا و چگونه شروع كنند و اين ابهام می تواند تا حدود 

زيادي كار را براي آن فدراسيون سخت كند! اگر بپذيريم 

كه تاريخ شروع ثبت نام از داوطلبين رياست اين فدراسيون 

چهارم ارديبهشت سال جاري بوده است، خودبه خود به اين 

نتيجه خواهيم رسيد كه بيش از  شش ماه از اين موضوع 

زمان گذشته است.

 ضمن  آنكه در آن دوران ٣ نفر از كاركنان وزارت ورزش و جوانان 

كانديداي رياست فدراسيون شده كه با توجه به تفكر وزير 

ورزش و جوانان، آنها نخواهند توانست در انتخابات شركت 

كنند و می ماند ٢ نفر ديگر كه شايد بد نباشد مسوولان امر 

فكري به حال اين معضل بزرگ داشته باشند! در آن زمان و با 

حضور آن سه نفر از وزارت ورزش و جوانان و شرايط سهل آنها 

براي رياست، قطعا می توانست راه را براي حضور خدمتگزاران و 

علاقه مندان به خدمت سخت می کرد و آنها هم بهتر می دیدند 

كه ديگر در چنين فضايي كانديدا نشوند و اين مساله اهميت 

ثبت نام دوباره از كانديداهاي احراز پست رياست فدراسيون 

را صدچندان می کند كه بايد به آن توجه شود كه اميدواريم 

اينگونه شود و بعدازآن پروسه برگزاري مجمع شكل گيرد!

مهرداد محمدی، مهاجم این روزهای استقلال، هیچوقت 

برابر پرسپولیس برنده نبوده اما یک خاطره تلخ برای 

این تیم به یادگار گذاشته است.

اگر مهرداد محمدی، شماره هفت آبی های پایتخت  

در دربی صد و دوم با توجه به آمار گل هایش امید 

اول گلزنی به پرسپولیس به شمار می آید اما آماری 

عجیب درزمینه تقابل های مهرداد محمدی با سرخ ها 

خواهد بود.

مهرداد محمدی ده بار با پیراهن تیم های راه آهن و 

استقلال برابر این تیم قرارگرفته و پس از استقلال 

خوزستان و تراکتور بیشترین بازی را داشته است. او 

در این ده بازی ۴ تساوی و ۶ شکست را تجربه کرده 

اما پرسپولیسی ها همواره جدال با او را به عنوان یک 

جدال تلخ به یاد خواهند داشت؛ لیگ پانزدهم بود 

که پرسپولیس در اولین فصل حضور برانکو تا نزدیکی 

قهرمانی رفته بود و در بازی با راه آهن که پرسپولیس 

با برای قهرمانی نیاز به این داشت تفاضل گل خود را 

افزایش دهد، در دقیقه 89 با دو گل رامین رضاییان و 

احمد نوراللهی جلو بود و برای قهرمانی بازهم نیازمند 

دو گل دیگر بود اما ضربه میلاد محمدی برای شکستن 

بغض یک استادیوم کافی بود!

میلاد محمدی تنها یک بار به پرسپولیس گل زد و 

آن هم همان گل بود که خاطره ای تلخ را در ذهن 

پرسپولیسی ها به یاد گذاشت و حالا پس از مدت ها 

قرارگرفته  سرخ پوشان  مقابل  دوباره   محمدی 

و در این مدت چشم انتظار پیروزی مقابل این تیم بوده 

که باید دید آیا در شهرآورد لیگ بیست و سوم می تواند 

چهارمین گل فصل خود و دومین گل خود را مقابل 

پرسپولیس به ثمر برساند یا بازهم مهرداد محمدی 

در جدال با این تیم ناکام خواهد ماند.

حمید درخشان درباره دربی امروز ،پنجشنبه گفت: 

برای این بازی هر دو تیم آماده هستند ولی برای 

دربی مهم است که تیم ها ازنظر روحی و روانی 

آماده تر باشند.

حمید درخشان، سرمربی اسبق پرسپولیس معتقد 

است در بازی با هوادار اولویت اصلی این تیم کسب 

3 امتیاز بازی بود و عملکرد فنی شاگردان یحیی 

گل محمدی در این مسابقه نباید چندان موردتوجه 

قرار بگیرد. او معتقد است آشتی درویش و گل محمدی 

باید خیلی زودتر از این رخ می داد تا مشکلات حاد 

نشود. او همچنین درباره ماجرای قدیمی حضور امیر 

 تتلو در تمرین پرسپولیس در زمان سرمربیگری ای 

 در این تیم هم توضیح داد. صحبت های درخشان 

در ادامه آمده است:به نظر شما چرا در سال های اخیر 

پرسپولیس انقدر بازیکن خارجی ضعیف گرفته است. 

در این مدت فقط لوکادیا عملکرد خوبی داشت.

انتخاب لوکادیا را نمی دانم چگونه بود ولی بقیه 

خارجی هایی که آمدند هیچکدام به درد نخوردند. 

خود کادر فنی این ها را انتخاب می کند و مورد 

تایید بوده است. نتوانستند به درستی تشخیص 

دهند و قراردادها بدون بررسی بسته شده است. 

وگرنه اگر مربی فیلم بازی ها را درست ببیند بعید 

است اشتباه کند.

در آستانه دربی شرایط استقلال را چطور می بینید؟

اوضاع استقلال هم خیلی بهتر از پرسپولیس نیست. 

وضعیت آن ها قبلا بدتر از ما بود ولی تا حدودی پایدار 

شده است. برای این بازی هر دو تیم آماده هستند 

ولی برای دربی مهم است که تیم ها ازنظر روحی و 

روانی آماده تر باشند. هر تیمی شرایط روحی اش 

بهتر باشد شانس بیشتری دارد.

این روزها بحث تتلو هم داغ شده است. یادم هست 

که آن سال در تمرینات پرسپولیس حضور داشت 

و حتی می خواست تست بدهد! بله آمده بود تست 

بدهد و ما عذرخواهی کردیم و گفتیم نمی توانیم از 

شما تست بگیریم. چون زمان تست گیری ما نبود و 

در کوران مسابقات بودیم.

نیم ساعتی آمد و از او پذیرایی کردند و رفت. من 

اصلا او راندیدم و یک لحظه سلام و علیک کردیم و 

ارتباط و صحبت خاصی با او نداشتم. اصلا هم وارد 

تمرین ما نشد و بالباس شخصی آمد و با همان رفت.

پدرام خسروشاهی
یادداشت

 روزی که ستاره استقلال، جام را از پرسپولیس گرفت

ماجرای پرسپولیسی تتلو!

استقلال آخرین بار موفق شد در روز دهم اسفند سال 

139۶ پرسپولیس را در جریان بازی شکست بدهد.

امروز، پنج شنبه  دو تیم پرسپولیس و استقلال برای 

صد و دومین بار مقابل هم قرار می گیرند. در 1۰1 

تقابل قبلی دو تیم، پرسپولیس ۲7 برد و استقلال ۲۶ 

برد داشته اند. ۴8 بازی رودرروی دو تیم هم با تساوی 

تمام شده است.

پرسپولیس آخرین بار خردادماه امسال و در فینال 

جام حذفی موفق شد استقلال را شکست بدهد. یک 

ماه قبل از آن هم در بازی برگشت لیگ بیست و دوم 

پرسپولیس موفق شد از سد استقلال بگذرد.

اما از آخرین برد استقلال مقابل پرسپولیس زمان زیادی 

گذشته است. البته استقلال در سال های 1399 و 

1۴۰۰ دو بار در جام حذفی پرسپولیس را در ضربات 

پنالتی شکست داد اما در ایران هم مثل همه جای دنیا 

نتیجه بازی در پایان 1۲۰ دقیقه منظور می شود و پیروزی 

در ضربات پنالتی جزو آمار بردها به حساب نمی آید.

به این ترتیب برای یادآوری آخرین برد استقلال مقابل 

پرسپولیس در جریان بازی باید به سال 139۶ برگردیم. 

جایی که در بازی برگشت دو تیم در لیگ هفدهم 

استقلال موفق شد با تک گل وریا غفوری در دقیقه 

۴۴ به برتری برسد.

از آن روز تا امروز دو تیم 1۴ بار دیگر هم باهم روبرو 

شدند که در این بازی ها ۶ بار پرسپولیس برد و 8 بازی 

هم با تساوی تمام شد. البته یک بازی هم با حکم 

کمیته انضباطی 3 بر صفر به سود پرسپولیس به پایان 

رسید. آن مسابقه همان مسابقه ای بود که قرار بود بعد 

از آخرین برد استقلال در سوپر جام برگزار شود اما 

استقلال به زمین نرفت!

حالا ۲111 روز )معادل 5 سال و 9 ماه و 1۰ روز( از 

آخرین برد استقلال می گذرد و قرار است دو تیم  امروز 

باهم بازی کنند. اگر استقلال این بازی را ببرد عددِ 

روزهای بدون بردِ استقلال روی ۲11۴ متوقف می شود. 

اما اگر استقلال در این بازی هم پیروز نشود این عدد 

می تواند به ۲۲۰۰ روز و ۶ سال برسد!

برد استقلال  با فاصله 2111 روز
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گروه ورزشی: اردوی آمادگی تیم منتخب هفت سنگ بانوان 

گروه بزرگسالان خراسان رضوی جهت اعزام به مسابقات 

لیگ دسته اول بانوان کشور به میزبانی شهرستان خرم 

آبادبرگزار و نفرات منتخب معرفی شدند.

 سمیه رضایی مسوول کمیته فنی و نایب ریس هیات 

ورزش بومی محلی خراسان رضوی بابیان این مطلب 

گفت: اردوی ۲روزه آمادگی هفتسنگ بانوان خراسان 

رضوی با دعوت از 11شهرستان و 5۰بازیکن در دانشگاه 

علومپزشکی مشهد انجام شد.

 وی افزود: لیگ هفتسنگ هر چهار سال یکبار برگزار و در دو 

دوره قبل خراسان رضوی مقام اول کشور را از آن خودکرده 

است رضایی یادآور شد: لیگ دسته یک با حضور 7 استان 

که خراسان رضوی صدر این جدول است درآخر این ماه به 

میزبانی استان لرستان برگزار خواهد شد.

 مسوول کمیته فنی و نایب ریس هیات ورزش بومی محلی 

خراسان رضوی تصریح کرد: تیم منتخب هفتسنگ بانوان 

خراسان رضوی از میان ۴۰ بازیکن انتخاب و در پایان صدیق 

دینخواه)تربتجام( ،عاطفه خلعتی )مشهد( ،فاطمه مکاری 

و باباخان)قوچان( ،اکرم عریانی )ششتمد(،فاطمه .مهلا 

.فایزه قربانی)خلیل آباد( معرفی و کادر فنی مریم دینخواه 

)تربتجام ( ،و سرپرست المیرا دیو دارو )مشهد( این تیم را 

در این رقابتها همراهی خواهد کرد.

تیم منتخب هفت سنگ بانوان خراسان رضوی معرفی شد

شهیدزنده غلامحسین صفایی

  ازگودکشتی باچوخه
 تا فتح قله سلیمانیه

 حسین فیضی 

درآستانه شهادت حضرت فاطمه)س( و در مراسم گرامیداشت سی 

وچهارمین سالروز عروج ملکوتی شهید والامقام حاج محمدخوشدل 

خبرنگارهفته نامه نخست با همرزم وی از روستای دهبار شهرستان 

طرقبه سردارغلامحسین صفایی شهید زنده ،جانباز7۰درصد 

 قطع نخاع و پهلوان میادین کشتی باچوخه خراسان بزرگ 

در عملیات نصر8 درتنگه چزابه و ارتفاعات صعب العبور سلیمانیه 

عراق را حاصل شدکه ذیلا به رشته تحریر درآوریم پیشکسوت 

گرانمایه درابتدای سخن با اشاره به منویات خردمندانه و حکیمانه 

رهبرمعظم انقلاب در دیداربا افتخارآفرینان ورزش ایران اسلامی 

در رقابت های آسیایی و پارا آسیایی هانگژو گفت: انقلاب فرهنگی 

در نخستین سال های پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی روی 

داد که بیانگرتوجه ویژه امام خمینی)ره(بنیانگذار و امام خامنه ای 

رهبر عالیقدرانقلاب اسلامی براهمیت حفظ و گسترش فرهنگ 

دینی ملت غیور ایران درمقابله با دسیسه ها،تهاجم فرهنگی 

دشمنان و اتصال انقلاب اسلامی به فرج و ظهور منجی عالم 

بشریت امام عصرعجل الله تعالی فرجه الشریف تاکید فرموده اند.

 سردارصفایی گفت: از اهداف شوم نظام استکبار،استثمار و 

استعمارگران خون آشام ونسل کش چپاول ،غارت و نابودی 

ثروت ملی، معادن و نیروهای انسانی کشورها در تمام دنیا 

است. فرمانده گروهان ۶۰نفره امام سجاد )ع(لشکر۲1 امام 

رضا)ع( افزود: فرمایشات خردمندانه مقام معظم رهبری درجمع 

افتخارآفرینان ورزش نقطه عطف، روشنگری مسوولان،اهتمام 

افزایی آینده سازان علاقمند وتذکربسیارمهم جهت ارتقا سطح 

کیفی وکمی وضعیت ورزشکاران عنوان کرد و عدول ازآنها باهر 

شکل مردود و شایسته برخورد،تقبیح نکوهش متولیان امر،مدیران 

ارشد و پایین دستی برای ایجاد انضباط درکلیه سطوح جامعه 

ورزش است پهلوان صفایی درادامه گفت:معظم له نگاه پدرانه 

خویش راکه حاصل بررسی و مطالعه دقیق وبراساس مطالبات 

مردم است که پیرامون مسایل فرهنگی، اخلاقی و اجتماعی به ویژه 

بسط مقوله گرانبهای ورزش به مخاطبین و جامعه را ازاهداف لازم 

الاجرابیان فرمودند. توصیه و تاکیدات تاتیرگذار رهبر فقیه انقلاب 

در رابطه با )ایران قوی ورزش قوی(رابایددر،راس امورفرهنگی 

وسرلوحه کاروبرنامه وزارتخانه های متبوع قرارگیردتا در مور 

فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی وامنیتی به ایده آنها دست یا بیم 

وفرهنگ ورزش طبق اصول فتوت وپهلوانی گسترش و نهادینه 

شود و به تبع آن ورزش های همگانی و قهرمانی را که معرف وموید 

توانایی شایستگی های کم نظیر ورزشکاران و مربیان ا ترویج گردد. 

وی خاطرنشان کرد: با امعان نظریه حمایت،تحسین و تاکید 

رهبر عظیم الشٱن برای ترویج گسترده و جهانی شدن فرهنگ 

وسنت دیرین ورزش های زورخانه ای و پهلوانی ایران قطعا احیا و 

توسعه ورزش پهلوانی وبومی کشتی با چوخه خراسان بزرگ راکه 

برخوردار از آموزه های دینی، اخلاقی، فرهنگی و مکتب رضوی 

است موردتوجه ویژه معظم له قرارمی گیرد. سردارجانبازصفایی 

درخاتمه گفت: در فرهنگ ورزش های بومی صفات نیکو و آیین 

پهلوانی موج می زند که بایسته ترویج است و غفلت از آن ها آثار 

نامطلوب اقتصادی و امنیتی را در بردارد.

خبر

مجید خروشی: دیدار پدرخوانده های رشته ورزشی 

کبدی خراسان بزرگ در مشهد مقدس فرصتی شد 

 که پای صحبت این بزرگان کبدی استان بنشینیم 

مقصود لو درسال١٣٧۴میزبانی اولین دوره آموزش 

مقررات و تکنیک های کبدی کلاسیک را به مدرسی 

محمد سَروَر پاکستانی عهده دارد شد .

 وی مدت٢١سال سکانداری این رشته ورزشی را که 

ازبازیهای بومی و محلی ایران و بانام های مختلف در اقصی 

نقاط کشور متداول و مرسوم است را در انجمن وسپس 

فدراسیون کبدی عهده دار بود. مدت 9سال رییس انجمن 

و از سال138۴بعنوان رییس فدراسیون به فعالیت خود 

ادامه داد. حسین فیضی پیشکسوت ورزش وسر پرست 

اسبق تربیت بدنی چناران که با محمدرضامقصودلو 

دراین دوره آموزش کبدی همکلاس بود و او را در انجمن 

وسپس درفدراسیون به عنوان رییس هیات کبدی خراسان 

رضوی همراهی می کرد را نیز پدرخوانده رشته ورزشی 

بومی محلی خراسان می خوانند.

پایبوسی  و  بعداززیارت  وخانوادگی  دیدارصمیمی    

امام رضا)ع(و درجوار بارگاه منور امامزادگان یاسروناصربن 

موسی الکاظم )ع(درشهرطرقبه وهمزمان با جشن۶٧سالگی 

تولد مقصودلو صورت پذیرفت.

 نایب رییس کنفدراسیون کبدی آسیا در طول خدمت 

خود توانست درترویج این رشته ورزشی وبازی بومی محلی 

بلادایران تسریع و بسیارموفق عمل کند و علاوه براحرازعناوین 

مختلف قهرمانی آسیا وجهان حفظ جایگاه های مختلف 

ایران در دنیای کبدی از شاهکارهای وی بوده است. 

این جانباز و مدیر ولایی و جهادی که برای معالجه و درمان 

بینایی به مشهدمقدس سفرکرده در گفتگوباخبرنگار ما 

ازدرمان اولیه مجروحیت خود در دفاع مقدس ودریکی 

داد:  ادامه  و  گفت  مشهدسخن  بیمارستان های   از 

با تلاش پزشکان معالج گرانقدر بهبودی نسبی حاصل 

شد و نهایتا از الطاف بیکران الهی وکرامات امام رضا 

)ع(برخوردار وشفاپیدا کردم مقصودلو درپاسخ به سوال 

خبرنگار ما درباره چگونگی وضعیت کبدی کشور گفت 

:اولا بازنشستگی مانع ازحضور فعالیت های میدانی و 

دخالت می گردد ،ثانیا :به خود اجازه اظهارنظر دخالت 

نمی دهم، ثالثاً:یکپارچه و سراسر سرباز ولایت هستم 

و با تمام وجود بایدآرمانی فکر کنیم و از هرگونه تلاش 

دریغ نورزیم تا به فرموده ولی فقیه،ایران قوی و ورزش قوی 

داشته باشیم پیشکسوت کبدی درادامه درباره ظرفیت 

و پتانسیل کبدی خراسان رضوی گفت: از آغاز فعالیت 

رشته کبدی باجوانان غیرتمند،قوی و پهلوانان خراسان 

آشنا شدم ظرفیت و پتانسیلهای سرشار،مستعدو مومن 

که امیدوارم از این ظرفیت و پتانسیل به نحو شایسته 

استفاده شود.

تیم های کبدی این استان از رقبای جدی و کثیرا 

فینالیست رقابت های قهرمانی و انتخابی تیم های ملی 

رشته های کبدی استاندارد، کبدی ساحلی، سالنی 

وسرکل کبدی بوده است. دراین فرصت شایسته است 

ازتلاش های مجدانه و اثربخش برادر ایثارگر استادحسین 

فیضی،مسوولان،مربیان، داوران و ورزشکاران دلسوز 

و پرتلاش این خطه دلاورخیز قدردانی نمایم حسین 

فیضی پدرخوانده کبدی خراسان درادامه این گفت وگو 

درپاسخ به سوال درباره کبدی گفت:من نیزبه شرایط 

مشابه و فاصله زیاد چندساله به سرمی برم و اظهارنظر 

دراین شرایط جایزوپسندیده نمی دانم.

گفت وگو با پدرخوانده های کبدی ایران و خراسان رضوی

 کبدی خراسان رضوی شایسته بلندپروازی 
 رویکردی جدید در مشهد 

به همت انجمن صنعت ورزش خراسان رضوی

  نام آوران و مدال آوران 
ورزشکار جوان خراسان رضوی 

نشان افتخار دریافت کردند 

گروه ورزشی:آیین اختتامیه نمایشگاه 

ورزش ،شــهروند و صنعــت در حالــی به 

پایان رســید کــه برای نخســتین بــار در 

همایشی که با حضور مدیران،نخبگان 

و پیشکســوتان ورزش اســتان برگــزار 

شد»نشــان افتخــار« بــه همــت انجمــن 

صنعــت ورزش بــه ۶۴ ورزشــکار مــدال 

آورجــوان خراســان رضــوی اهــدا شــد.

 رییــس انجمن صنعت ورزش خراســان 

رضوی در حاشیه برگزاری این همایش 

گفت: نمایشگاه ورزش، شهروند، صنعت 

ــهد و در  ــهر مش ــار در ش ــن ب ــرای اولی ب

نمایشــگاه بین المللی برگزار شــد. و در 

آن صنعتگران عرصه ورزش، محصولات 

خــود را به شــهروندان عرضــه کردند.

ــه داد:  ــم زاده ادام ســید مرتضــی عظی

ایــن نمایشــگاه فرصــت مناســبی برای 

فرهنگ سازی در حوزه سلامت و ورزش 

همگانــی. اســتفاده از ظرفیــت هیــات 

هــای ورزشــی و شــکل گیری فضــای 

مطلــوب ارتباطــی شــهروندان بــا مراکز 

معتبر ورزشــی. و اســتفاده فرصت های 

بســیار خــوب ورزش از صنعتگــران این 

حــوزه خواهــد بــود. 

ــه  ــگاه ب ــن نمایش ــه ای ــان اینک وی بابی

همــت معاونــت ســلامت و تربیت بدنــی 

ســازمان فرهنگی اجتماعی شــهرداری 

مشهد و با مشارکت کارآفرینان صنعت 

ورزش و هیات های ورزشــی برگزار شد.

تصریح کرد: خوشبختانه فرصت بسیار 

خوبی فراهم شد که شهروندان از نزدیک 

شــاهد ســاخت و تولیــد دســتاوردهای 

ــی  ــع ورزش ــط صنای ــه توس ــی ک ورزش

کشــور ســاخته و توزیــع می شــود آشــنا 

شوند. ســید مرتضی عظیم زاده رییس 

انجمــن صنعت ورزش خراســان رضوی 

درباره هــدف از تاســیس انجمن گفت: 

هدف از تشکیل انجمن توسعه صنعت 

ــه ارکان هــای دولتــی  ورزش و کمــک ب

ــا حضــور  و خصوصــی در ایــن حــوزه، ب

متخصصــان حوزه ورزش در بســتر اتاق 

بازرگانــی مشــهد تشکیل شــده اســت.

 وی یــادآور شــد: خراســان رضــوی 

نخســتین اســتانی اســت کــه انجمــن 

صنعــت ورزش را ایجاد کرده اســت؛ اما 

قطعــا هــدف مــا آن اســت کــه ســاختار 

ملــی بــرای ایــن انجمــن طراحــی کرده 

و در ســطح کشــور و تمامــی اســتان ها 

تشکیل چنین انجمنی را فراگیر نماییم 

رییــس هیــات مدیــره انجمــن صنعــت 

ــرد  ــح ک ــوی تصری ــان رض ورزش خراس

:خراســان رضــوی ظرفیــت و پتانســیل 

توسعه ورزش را دارد و احساس می کنم 

انجمــن نقــش نــخ تســبیح بــرای ایجاد 

بسترســازی و وحــدت ورزشــی در میان 

 سازمانها و ارگانهای دولتی و خصوصی 

است .

خبر



ظرفیت غنی ادبیات کلاسیک 
ایران برای قهرمان سازی 

پژوهشگر ادبیات گفت: ادبیات کلاسیک ما بسیار غنی است و جا دارد که از 

این قصه ها، شخصیت های مثبت و منفی، قهرمان و ضد قهرمان استفاده شود 

زیرا هویت ایرانی دارند و می توانیم در عرصه جهانی آنها را به نمایش بگذاریم.

نخستین دوره شاهنامه خوانی با درس گفتارهایی درباره داستان بیژن و 

منیژه و اهمیت این داستان برای ساخت آثار سینمایی و تصویری در موزه 

سینما برگزار شد.

در ابتدای این مراسم فریبا شکوهی عضو هیات علمی فرهنگستان زبان و ادب 

فارسی پس از بیان علل محبوبیت فردوسی نزد ایرانیان و رمز و راز جاودانگی 

شاهنامه، به موضوع پیوند ادبیات و سینما اشاره کرد و گفت: هیچکس منکر 

نیست بین ادبیات و سینما یک پیوند و ارتباط تنگاتنگ وجود دارد اما در 

پاسخ به اینکه در این پیوند چه چیزی مهم است باید تاکید کرد که فیلمنامه 

نویس و کارگردان چه شناخت اصولی از متن و ادبیات دارند و اینجاست که 

پای پژوهنده ادبی به میان می آید.

وی ادامه داد: اگر بخواهیم به پیشینه اقتباس از آثار ادبی در سینمای ایران 

اشاره کنیم، قطعاً باید از آثار فیلمسازان برجسته و پیشگامان موج نوی سینمای 

ایران یعنی ناصر تقوایی، داریوش مهرجویی، مسعود کیمیایی، بهمن فرمان آرا 

و بهرام بیضایی نام ببریم. از طرف دیگر ادبیات کودک و نوجوان ما هم مرهون 

هوشنگ مرادی کرمانی است که بسیاری از کارگردانان مثل مرضیه برومند 

و زنده یاد مهرجویی از آن بهره مند شدند.

ششمین فیلم تاریخ سینمای ایران درباره فردوسی است

این پژوهشگر افزود: اگر ورود نخستین دوربین فیلمبرداری به ایران یعنی 

دستگاه سینماتوگراف در زمان مظفرالدین شاه در سال 1۲79 خورشیدی را 

آغازگر سینمای ایران بدانیم و نخستین فیلم غیرصامت بلند سینمای ایران 

را که متعلق به سال 131۲ است را مدنظر داشته باشیم، یک سال بعد فیلم 

فردوسی عبدالحسین سپنتا ساخته می شود. این نشان می دهد ششمین فیلم 

تاریخ سینمای ایران به فردوسی اختصاص داشته که یعنی برای ایرانیان در 

آن دوره هم قصه های شاهنامه اهمیت داشته است. در دهه 3۰ و با آغاز فیلم 

فارسی ها آثاری ساخته می شود اما تعداد کمتری به این موضوع اختصاص 

پیدا کرده است.

صنعت سینما نیازمند ادبیات است

شکوهی همچنین گفت: در حوزه فیلمنامه نویسی، تاتر، انیمیشن، فیلم 

کوتاه، فیلم بلند و ... آثاری ساخته شدند اما باز هم کافی نیست. صنعت سینما 

نیازمند ادبیات ماست، ادبیات کلاسیک و ادبیات معاصر هر دو پتانسیل های 

بسیار بالایی دارند. ادبیات کلاسیک ما بسیار غنی است و جا دارد که از این 

قصه ها، شخصیت های مثبت و منفی، قهرمان و ضد قهرمان استفاده شود 

زیرا هویت ایرانی دارند و می توانیم در عرصه جهانی آنها را به نمایش بگذاریم.

وی افزود: در صد سال گذشته آثار زیادی درباره فردوسی نوشته شده است 

اما آیا ملاک است که بتوانیم از همه آنها استفاده کنیم؟ قطعا نیست زیرا باید 

غربال شوند و فیلمساز و اهالی هنر با کارشناسان ادبی نشست داشته باشند و 

یک روایت صحیح را مورد توجه خود قرار دهند.ویتاکید کرد: می گویند یکی از 

دلایل نپرداختن فیلمسازان ایرانی به موضوعات شاهنامه عدم اقبال عمومی 

است اما من این را باور ندارم زیرا گرایش به شاهنامه به ویژه در شهرستان ها 

غوغا می کند. انجمن های ادبی و شاهنامه خوانی نشان می دهد که مردم تشنه 

و آماده شنیدن شاهنامه هستند. چطور می شود فیلمی شایسته اکران شود 

و از آن استقبال نشود. اکنون در شبکه نمایش خانگی فیلمی پخش می شود 

که اقبال خوبی هم از آن شده و برگرفته از داستان مکبث بود اما باید بگوییم 

که ما در ادبیات خودمان هم منابع بسیار خوبی داریم البته این به معنای آن 

نیست که بگوییم آن آثار خوب نیستند بلکه ما ایرانی هستیم و می توانیم از 

آثار معتبر خودمان هم به خوبی بهره ببریم

داستان های شاهنامه مانند فیلمنامه هستند

پروانه اسماعیل زاده از دیگر سخنران این نشست نیز درباره اهمیت داستان 

بیژن و منیژه از منظر فیلمنامه نویسی گفت: داستان های شاهنامه خود 

مانند یک فیلمنامه هستند و فردوسی فقط جای فیلمبردار را مشخص نکرده 

است. داستان بیژن و منیژه دارای ویژگی های دراماتیک و گره گشایی ها، 

کنش و واکنش و شخصیت های برجسته خاکستری و سیاه و سفید است که 

می توان از آن حتی برای ساخت یک سریال استفاده شود. این داستان همه 

ویژگی های لازم برای یک فیلم بلند و حتی سریال را دارد و اینطور نیست که 

تنها یک موضوع باشد بلکه داستانک های زیادی دارد و داستان بلند بیژن و 

منیژه را به هم متصل می کند. این داستانک ها دلشوره و توجه ایجاد می کند 

و مخاطب منتظر است که بداند ادامه داستان چه می شود.

خواندن شاهنامه مانند تماشای فیلم است

وی همچنین ادامه داد: سراسر این داستان عشق منیژه به بیژن است البته 

که بیژن در خیلی از موقعیت ها می خواهد خردمندانه رفتار کند اما راه فراری 

ندارد و باید تا آخر مسیر برود. بنابر این شجاعانه این کار را انجام می دهد 

این داستان پر از تعلیقات بسیار زیباست که به کشش مخاطب بسیار کمک 

می کند. متن این داستان به شدت تصویری است و شما تنها با خواندن متن 

گویی فیلمی را تماشا کردید و همه را می توانید تجسم کنید.

وی خاطرنشان کرد: فردوسی در روایتش زاویه دید دارد گاهی از نگاه منیژه 

گاه بیژن و گاه از هر دو دور می شود و شخصیت دیگری را وارد می کند و با زاویه 

دید شخص سومی داستان را ادامه می دهد.

شاهنامه در زمانه بدون رسانه چگونه روایت می شد؟

در بخش دیگری از این نشست کاوس ندایی با اشاره به شیوه های اجرای 

داستان ها زمانه ای که رسانه های ارتباط جمعی در اختیار نبوده به اهمیت 

فعالیت های نقالان، پرده خوانان و مرشدها اشاره کرد و گفت: اجراها در 

گذشته به صورت زنده انجام می شده و به نوعی نقالی بوده و با توجه به ظرفیت 

مخاطب و نوع داستان تغییراتی در نحوه اجرا لحاظ می شده است. خنیاگران 

یا گوسان ها با توجه به محتوای داستان و در نظر گرفتن اینکه برای کدام گروه 

اجتماعی آن اثر اجرا می شود شیوه روایی خود را تغییر می دانند. این شیوه از 

زمان ایران باستان وجود داشته و تا حدود سال های 13۴۰ ادامه داشته است.

وی افزود: شکل اجرا گاهی فردی و گاهی گروهی بوده است. در ابیاتی که 

در شاهنامه آمده خنیاگران همراه با ساز نیز داستان ها را بیان می کردند اما 

شاهنامه مطابق متن در دربار شاهان اجرا می شده حتی در دربار غیر ایرانیان 

مثل هندیان و شاهان عثمانی نیز رواج داشته است. در میان مردم عادی، به 

طور مثال برای صنعتگران، شرح دلاوری ها و جوانمردی های شاهنامه روایت 

می شده است. شاهنامه به صورت ترکیبی از شعر و نثر اجرا می شده و نقال و 

پرده خوان با استفاده از ابزار و وسایلی که در اختیار داشته این داستان  را اجرا 

می کرده است و به این شکل توجه بیننده و شنونده را به خود جلب می کرد. 

Nakhost Honari
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تقویت بخش بازاریابی و تبلیغات
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ارایه خدمات یا محصول خوب تنها بخشی از کار است، در 

بازار رقابت امروزه تبلیغات اهمیت فوق العاده ای دارند. 

البته بسیاری از افراد  نیز به تبلیغات کاذب پرداخته و 

با صرف هزینه های بالایی در بخش بازاریابی به بزرگ 

جلوه دادن کار خود می پردازند که البته پس از مدتی 

نیز دستشان برای همه رو می شود. با توجه به اینکه 

مشاغل امروزه تبلیغات را عامل اساسی در پسند مردم 

و انتخاب محصول می دانند سعی کنید به این بخش 

اهمیت ویژه ای دهید. برخی روش های جدید دیگری 

نیز هستند که با توجه به کشش مردم به آن ها اهمیت 

بیشتری از دید تولید کنندگان و خدمات دهندگان 

پیدا می کنند. تولید محتوای موثر، تبلیغات در رسانه 

های گوناگون و تقویت حرفه بازاریابان از بخش هایی 

هستند که باید به آن ها توجه کنید.

ارتباط موثر با کارکنان
روش های ارتباط گرفتن مدیران با کارکنانشان 

متنوعند، برای مثال برخی مدیران کارمندانشان را 

در حضور جمع تحقیر می کنند، یا اینکه به راحتی 

آن ها را نادیده می گیرند، این تنبیه در رابطه با ایراد 

کار کارکنان شاید در کوتاه مدت تاثیر داشته باشد 

اما در بلند مدت تاثیر بدی خواهد داشت. برخی 

دیگر از مدیران تنها کاری که می کنند تشویق 

کارمندان و هماهنگ بودن با روحیات کارمندان 

است که این کار نیز واقعا کار اشتباهی است چرا 

که این افراد در صورت بجود آمدن مشکل از طرف 

کارمند قدرت گوشزد کردن به او را ندارند، برقراری 

ارتباط صمیمی و خصوصی با کارمندان نیز باعث 

بروز چنین مشکلی می شود.

مدیریت مدرن اصول مدیریت کارمندان را اینگونه می 

داند: مدیر موفق کسی است که فروتن و کمک رسان 

باشد، بلافاصله به کمک افراد رفته،  آنها را در جمع تشویق 

کرده و تنبیه را به طور خصوصی انجام دهد، مهم تر از 

همه شخصاً قضاوت نکرده و بر اساس آن رفتار نکند. 

در مواقع لازم مشخص کند که اشکال یا اشتباهات به 

وجود آمده به ایرادات شخصیتی افراد ربطی نداشته 

 و حتی تجربیات شخصی خود در مسایل مشابه را 

با کارمندان در میان بگذارد.

کنترل قوی کارمندان
بهره گیری از روش های روز مدیریتی برای مدیریت 

محیط کار و کنترل پیشرفت سیر کاری نکته بسیار 

مهمی در مدیریت نوین است. بسیار مهم است که 

شما به عنوان یک مدیر شایسته از جزییات محدوده 

مدیریتی خود آگاهی داشته باشید. نرم افزارها و برنامه 

 های بسیار قوی برای مدیریت محل کار و کارمندان

 در سراسر دنیا به وجود آمده اند که از جدیدترین 

تکنولوژی های روز در این امر استفاده می کنند.

سامانه کارمند کنترل یکی از این ابزارها می باشد 

ایجاد  از متخصصین کشورمان  توسط جمعی  که 

 شده است و با کنترل کامپیوتر و سایر منابع سازمان 

به کنترل کارمندان پرداخته و شما با استفاده از آن 

می توانید مدیریت نوین و موثرتری را در جهت بهبود 

کارها استفاده کنید.

روی خط هنر

ظرفیت های ادبی درخدمت کار خیر
سرور هادیان  

نشست همدلانه با سخنرانی " عشق و کمال" در خردسرای 

فردوسی برگزار شد.

مدیر موسسه خرد سرای فردوسی گفت:این نشست برای 

هم افزایی بین موسسات نیکوکاری و سمن ها با استفاده 

ازظرفیت های ادبی برگزار شد. 

 دکتر محمد جعفر یاحقی افزود : این جلسه با مسوولین 

و خیرین مجمع توسعه و ترویج آموزش های فنی و حرفه ای 

خراسان رضوی برای آشنایی بیشتر با آن ها وکمک دوجانبه 

بین مان برگزار شد .

وی خاطر نشان ساخت : هدف ایجاد تفاهمی بین موسسات 

خیریه و بنیاد نیکو کاری هاست و از این رو محوریت این 

جلسه بررسی" عشق و کمال" در آثار بزرگان ادبی ما چون 

حافظ، سعدی ، مولوی، فردوسی و ... بود که وجه مشترک 

بین همه ما موسسات نیکوکاری عشق و کمال است زیر همه 

فعالیت ها و تلاش ها براساس همین حس مشترک است .

دکتر یاحقی در خصوص موسسه خرد سرای فردوسی نیز 

با بیان آن که گام اولیه این موسسه بنام فرهنگ سرای 

فردوسی بوده است، اظهار داشت: بدلیل مشابهت نامی 

با فرهنگسراهای شهرداری در سال 138۴ مجوز رسمی از 

اداره ارشاد را دریافت کرد و بنام موسسه خرد سرای فردوسی 

کار خویش را ادامه داده است .

این استاد دانشگاه تصریح کرد: این موسسه از فرهیختگان 

کشور ، استان و شهرمان تشکیل شده است و اداره این 

موسسه همیشه با من بوده است .

وی تاسیس این موسسه راایجاد یک محیط فرهنگی اعلام 

کرد و گفت : این موسسه بدون اتکا به دولت و باحمایت مردم 

تشکیل شده است و تمامی هزینه های این موسسه نیز از 

طریق مردم تامین می شودو همچنین ساختمان آن نیز 

اهدایی است که در اختیار این موسسه قرار گرفته است.

دکتر یاحقی بیان داشت : مخاطب ما فرهیختگان ،عامه 

مردم ، هنرمندان ،جوانان و به خصوص کودکان می باشند. 

همچنین برگزاری کلاس ها و جلسات متعدد یکی دیگر از 

برنامه های این موسسه است .

این اندیشمند تاکید کرد: ترویج فرهنگ شاهنامه و حمایت 

از زبان فارسی از هدف های اصلی ما است که از طریق 

سخنرانی های مختلف طی سال به این مهم پرداخته می 

شود. همچنین از دیگر برنامه های ما چاپ کتاب های 

مختلف و مجله است که تاکنون انتشار 5۰ شماره از مجله 

انجام شده است .

دکتر یاحقی مخاطبان اصلی این کتاب ها و مجله را فرهیختگان 

دانشمندان و اهل قلم و علاقمندان به ادبیات اعلام کرد و 

افزود: افراد دانشگاهی از سراسر کشور به ما کمک می کنند 

و در همین راستا همچنین سفرهای مختلفی به مراکز شهرها 

، استان ها و کشورهای خارجی داشته ایم .

وی تاکید کرد: برگزاری همایش های مشترکی در تاجیکستان 

و افغانستان نیز از فعالیت های این موسسه است که در 

خصوص فردوسی برگزارو مقرر شد که هر سال این همایش 

برگزار شود .دکتر یاحقی اظهار داشت : هدف از این سفرها  

ایران شناسی ، جهانشناسی و اشاعه فرهنگ ملی و قومی 

است که از طریق آنلاین یا رفت و آمدهایی که انجام می شود 

افراد ایرانی و غیر ایرانی که به فرهنگ ایران و به زبان فارسی 

دلبستگی دارند باما مرتبطند. 

در ادامه این نشست دکتر علیرضا قیامتی ، شاهنامه پژوه 

در خصوص " عشق و کمال" در آثار ادبی مان گفت : زبان و 

ادبیات پارسی ، حماسی ترین ، اخلاقی ترین ،عاشقانه ترین 

و عارفانه ترین زبان جهان است. 

یک تهیه کننده انیمیشن گفت: مشهد یکی از 

شهرهای مهم و قطبی از انیمیشن ایران است. 

اگر به صنعت انیمیشن ایران نگاه کنید متوجه 

می شوید که بخش مهمی از نیروهای استودیوهای 

مستقر در تهران خراسانی هستند.

ناصر جاهدنیا در خصوص علت پیشرفت کیفی 

انیمیشن در کشور اظهار کرد: این پیشرفت حاصل 

حدود ۲۰ سال تجربه صنعت انیمیشن در ایران 

است و هر روز نسبت به دیروز متفاوت می شود و 

به دلیل مشارکت بین المللی پس از ۲۰ سال در 

یک کلاس متفاوتی کار می کند و این پیشرفت 

ماحصل زحمت استودیوهای خصوصی است 

که زمان گذاشتند تا این اتفاق رقم بخورد و سطح 

تولیدات خود را به لحاظ محتوا و کیفی تغییر دادند.

وی در خصوص چالش های جدید ساخت انیمیشن 

نسبت به گذشته، بیان کرد: مهمترین چالش این 

است که متولی مشخصی برای انیمیشن در ایران 

وجود ندارد، علاوه بر این برخی اتفاقات جدید 

در حال وقوع است که می توان از جمله آن ها به 

از دست دادن نیروی متخصص مان اشاره کرد.

جاهدنیا ادامه داد: میزان مهاجرت در بین متخصصان 

انیمیشن به شدت زیاد شده است، تقریبا از آخرین 

انیمیشن هایی که در سینمای ایران تولید شده 

»بچه زرنگ«، »پسر دلفینی« و »لوپتو« که با اقبال 

خوبی نیز همراه بودند، حدود ۴۰ درصد نیروهایی 

که در تولید این انیمیشن ها دخیل بودند در حال 

حاضر در ایران حضور ندارند و مهاجرت کرده اند.

در انیمیشن سلیقه ای عمل می شود
این تهیه کننده انیمیشن با اشاره به اینکه یک 

برنامه ریزی مشخصی درباره انیمیشن در ایران 

وجود ندارد، افزود: بودجه ها و حمایت ها متمرکز 

نیست و سلیقه ای عمل می شود، استودیوها به 

دلایلی مجبورند در حال مذاکره و چانه زنی باشند 

که باز در حین این اتفاق مدیران تغییر می کنند  

بودجه ها کم و زیاد می شود و یک تهیه کننده یا مدیر 

استودیو که در حال فعالیت است بخش مهمی 

از انرژی خود را باید صرف جذب حمایت ها کند.

وی با توضیح اینکه منظور از حمایت الزاما سفارش 

کار یا سرمایه گذاری در پروژه نیست، افزود: حمایت 

بعضی مواقع می تواند شامل گرفتن مجوز اکران یک 

انیمیشن باشد، از اینجا شروع می شود تا اتفاقاتی 

مثل سرمایه و تسهیلات در گردش و تسهیلات 

ماده 1۶ و 18 که تمام صنایع آن را می گیرند که 

یک سردرگمی، بحران فکری و چالشی عظیم 

در این حوزه برای صنعت انیمیشن وجود دارد.

جاهدنیا خاطرنشان کرد: یکی دیگر از چالش های 

مهم داخل ایران این است که سازمان هایی از جمله 

صداوسیما، وزارت ارشاد و فرهنگ اسلامی، مرکز 

گسترش سینمای مستند، تجربی و پویانمایی 

و بنیاد سینمایی فارابی خود را به نوعی متولی 

و حامی می دانند که متاسفانه برنامه هایشان 

همیشه در تقابل با یکدیگر است.

این تهیه کننده انیمیشن با اشاره به وجود چالش های 

بزرگ در فضای بین المللی، ادامه داد: پس از 

کرونا صنایع سرگرمی که انیمیشن هم بخشی 

از آن است در حال گذراندن یک دوران رکود 

هستند. اقتصاد استودیو انیمیشن در سال های 

اخیر ارائه خدمات به استودیو خارجی بوده است  

به این معنی که بخشی از استودیوها حدود 8۰ 

درصد تولیدات خارجی را در داخل ایران انجام 

می دادند و ارزآوری برای کشور داشتند.

وی افزود: در دوران کرونا با توجه به نیاز مبرم به 

سرگرمی مجموعه های زیادی در انیمیشین تولید 

شد و بسیاری از پلتفرم های داخلی و خارجی 

جهش های اساسی کردند، به همین دلیل تقاضا 

برای تولید افزایش پیدا کرد اما بعد از کرونا چرخه 

عرضه و تقاضا بهم ریخت و این مساله بر شرایط 

استودیوهای انیمیشن در ایران تاثیر گذاشته است.

جاهدنیا با اشاره به مهاجرت  نیروهای متخصص 

داخلی خاطرنشان کرد: در حوزه انیمیشن نیز ۲ 

استودیو که شرکت دانش بنیان بودند، تقریبا 7۰ 

درصد توان تولید خود را از ایران خارج کردند. به 

دلیل اینکه برخی از کشورها حمایت ها یا نیازهایی 

در تولید دارند که تامین نیازها و حمایت را در داخل 

کشور خود نیاز دارند و همین موارد باعث شده 

است که بخشی از استودیوها از ایران خارج شوند.

مشهد یکی از قطب های انیمیشن ایران است

وی ادامه داد: در واقع می توان گفت نیروهایی 

که در این ۲۰ سال در مملکت برای آن ها زحمت 

کشیده شده است و کار یاد گرفته اند، به دلیل به 

خطر افتادن معیشتشان مجبور به مهاجرت شده اند.

جاهدنیا افزود: نسل جدیدی در حال شکل گیری 

است که بی انگیزه هستند، البته باید گفت که 

رویش هایی در حال وقوع است اما نسبت به 

اتفاقی که می افتد، کمتر است.

وی درخصوص جایگاه انیمیشن ایران در دنیا 

گفت: ما هیچ محصولی را در داخل منطقه نداریم 

که روی فضای بین المللی یا فروش منطقه ای آن 

کار کرده باشیم، علت اساسی آن نیز در ساختار 

اساسی است که قبلتر به آن اشاره کردم، یعنی 

محصول تولید می شود اما بعد از آن برنامه ای 

وجود ندارد.

وی افزود: در سال های گذشته این اتفاق برای 

سازمان های دولتی رخ داده است که پخش 

خارجی محصول را در اختیار تهیه کنندگان قرار 

داده اند، به عنوان مثال انیمیشن پسر دلفینی 

در ابتدا قرار بود با مشارکت سازمان های دولتی 

به بازار معرفی شود اما سرمایه گذار شخصی کار 

را خرید و سپس اکران های روسیه و ترکیه برای 

این انیمیشن اتفاق افتاد.

جاهدنیا با اشاره به اینکه انیمیشن ایران به لحاظ 

کیفی در منطقه، حتی کشورهای اروپایی و آسیا 

در سطح بالایی قرار دارد، تاکید کرد: متاسفانه 

تنها در چند اثر ما توانسته ایم محصولی متعلق به 

خودمان داشته باشیم که کارکترهای آن متعلق 

به خودمان باشد.

وی ادامه داد: محصولات خوبی داشتیم که 

صداوسیمای ایران تولید کرده است که بسیار پر 

مخاطب بوده اند، مانند »شکرستان«، »پهلوانان« 

و... که پتانسیل بالایی برای اینکه در منطقه 

روی آن ها کار شود، داشتند اما به دلیل اینکه 

مالکیت متعلق به صداوسیما بوده و تهیه کننده 

اجازه کار روی آن را نداشته است، محصول به 

آرشیو سازمان منتقل شده و هیچ کاری روی آن 

صورت نگرفته است.

 یک تهیه کننده مدعی شد

مشهد، قطب  انیمیشن ایران

سید معین امامی میبدی
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دسترسی به نسخ خطی دیجیتال کتابخانه 
رضوی فعال شد

سیده بهجت موسوی مقدم

برای اولین بار دسترسی آنی به نسخ خطی دیجیتال مورد نیاز 

پژوهشگران از طریق سامانه آنلاین کتابخانه دیجیتال آستان 

قدس رضوی فراهم شد. 

داوود عیدی، رییس اداره کتابخانه دیجیتال رضوی با بیان 

این خبر گفت: با توجه به درخواست پژوهشگران برای دست 

یابی به نسخ خطی موجود در کتابخانه آستان قدس رضوی، 

تسهیل روند دسترسی به این منابع در دستور کار کتابخانه 

دیجیتال کتابخانه مرکزی رضوی قرار گرفت. 

وی در خصوص مدت زمان دستیابی به منابع گفت: فرایند 

دسترسی به نسخ خطی از طریق سامانه کتابخانه دیجیتال با 

توجه به لزوم انجام فعالیت¬های کارشناسی این منابع، حدود 

3 تا 5 روز زمان بر بود که در سامانه آنلاین این زمان حذف شده 

است.عیدی ادامه داد: در این سامانه منابعی که قبلاً کارشناسی 

شده به صورت کامل، با پرداخت هزینه از سوی متقاضی به 

صورت آنی در دسترس درخواست کننده قرار خواهد گرفت.

وی افزود: در حال حاضر این سامانه با حدود یکهزار نسخه خطی 

فعال شده و کتابخانه دیجیتال رضوی افزایش نسخ و توسعه 

فعالیت ها در این زمینه را در دستور کار خود قرار داده است. 

محققان و پژوهشگران می توانند برای دسترسی به سامانه 

به صفحه تارنمای کتابخانه دیجیتال آستان قدس رضوی به 

آدرس https://digital.aqr.ir مراجعه کنند.

حدیثه باغدار

دگر آن سوی دریا را نمیخواهم

من از دریا و خورشید و ستاره،گاه بیزارم

سرم گرمه زمین و دشت و پروانه

دلم گرمه که کرمم می شود روزی یه پروانه

ولی دارد تفاوت ماهم انگار با همه دنیا

درخشان می کند در عمق تاریکی در این شبها

عجب روزای دلگیری

من و متن و قلم در حال خوگیری

چه شد، جانم کجاها رفت

دل وجان و تنم به سوی دریا رفت

عجب دریای زیبایی

مه و موج و کفِ دریا و گوش ماهی

داریوش فرهنگ :

هنوز فیلم دلخواهم را نساخته ام 

خبر

دلنوشته

داریوش فرهنگ در کارگاه »بازیگری و کارگردانی در 

سینما« گفت: در بازیگری خیلی بیشتر توانستم عصیان 

ها و ناگفته های درونی خود را نشان دهم، ضمن اینکه 

شرایط ساخت یک فیلم بسیار پیچیده است و هنوز 

نتوانسته ام فیلم دلخواه خود را بسازم. 

داریوش فرهنگ در کارگاه »بازیگری و کارگردانی در 

سینما« که به میزبانی موزه سینما برگزار شد، با بیان 

اینکه هنرمندان مایه از جان می گیرند و خرد از خردورزی 

آغاز می شود، گفت: امیدوارم همگی ما در مسیر پیش 

رو نلغزیم چراکه لغزش باعث عقب ماندگی و کهنه 

پرستی می شود. من معتقدم همه انسان ها دارای 

استعداد هستند و این ارزش درونی است که باید 

پرورش یابد. درخت پرباری را تصور کنید که امسال 

دارای میوه های خوش طعم و لذیذ است. اگر سال 

دیگر این درخت خوب آبیاری و رسیدگی نشود، آیا باز 

هم آن طراوت را خواهد داشت؟ بنابراین در ابتدا نیاز 

است تا از هر کاری مراقبت شود. یک الماس اگر خوب 

صیقل داده نشود، ارزش و جذابیت نخواهد داشت.

کارگردان »طلسم« ادامه داد: سینما دارای زبان و 

احساسات بین المللی است. افرادی که می خواهند 

وارد کار هنر شوند، با عقل، شعور، اندیشه، احساس  

روح و جسم رو به رو هستند و باید برای پرورش آن ها 

تلاش کرده  تا از یک دورنما برخوردار باشند.فرهنگ 

ادامه داد: سینما یک هنر بین المللی است و برخلاف 

تئاتر و تصور عمومی، هنر عکس العمل است و برای 

تقویت بنیان های آن الفبایی وجود دارد مانند نقاشی 

که به طراحی و موسیقی که به نت نویسی نیاز دارد. 

همه مردم برای یک بار می توانند خوب بازی کنند اما 

باید دید صرفا طالب ورود به این حرفه هستیم یا ماندن 

در آن را می خواهیم. همه می توانند وارد بازیگری شوند 

اما برای ماندن در این حرفه خیلی کارها باید انجام شود 

و رنج های فراوانی را باید متحمل شد و تا ابد در جست 

و جوی آموختن باقی ماند، چراکه این حرفه همچون 

اقیانوسی است که پایانی ندارد.وی گفت: در این حرفه 

پس از مدت طولانی می توانید به نقطه اوج برسد اما 

نقطه پایانی وجود ندارد. حافظ شعری دارد که در آن 

می گوید از هر طرف که رفتم جز وحشتم نیفزود زنهار از 

این بیابان وین راه بینهایت...شاملو نیز شعری دارد با 

این مضمون که بر سر هر چهارراهی چهارراهی است 

و در ادامه راه نیز چهارراه های دیگری وجود دارد. این 

مسیر ادامه دارد و باید بدانیم که از کدام جهت باید به 

راه خود ادامه دهیم و این تجریبات انسان به او می آموزد 

از کدام مسیر باید طی طریق کند. از انجام سیاه مشق 

نمی توان به جایی رسید اما تجربه به معنی یک قدم 

جلوتر رفتن است و به همین دلیل تکیه بر آن اهمیت 

بسیاری دارد.در ادامه داریوش فرهنگ سوالی را بنابر 

اهداف کارگاه مطرح کرد که دارای هر دو وجه بازیگری و 

کارگردانی بود.کارگردان »دو فیلم با یک بلیط« افزود: در 

هر محدوده و اندازه ای که هستید باید درصدد آموختن 

الفبای این هنر باشید. بهترین روش برای ورود به این 

حرفه و ماندگاری در آن، در همین نکته نهفته است. هنر 

یعنی برقراری ارتباط و ایجاد دیالوگ و اول باید بدانیم 

چه کسی چه چیزی می گوید، چرا  و چگونه می گوید و 

در مقابل، ما چه می گوییم و چگونه باید جواب دهیم 

 و اصلًا چرا نیاز به پاسخ گویی داریم. سرعت انتقال 

و انگشت گذاشتن روی این احساسات مشترک دارای 

ریزه کاری هایی است که به تدریج به آن می رسیم. 

یک اتفاق ساده مانند افتادن برگ درخت یا تصویر 

آشیانه پرنده ای که برای اولین بار می خواهد فرزندش 

را به پرواز درآورد، می تواند جرقه ای برای ساخت فیلم 

باشد. من نزدیک به پنجاه سال است که پیاده روی 

می کنم. یک بار شاهد پرواز گروهی از کلاغ ها بودم 

که در ادبیات و در نگاه ما موجودات چندان دلچسبی 

نیستند. انبوهی از کلاغ ها دور هم جمع شده بودند تا 

به جوجه کلاغی کمک کنند پرواز کند. من معتقدم از 

موارد خیلی ساده می  شود به ایده های درخشانی رسید.

داریوش فرهنگ افزود: به قول عباس کیارستمی، چیزهایی 

که می بینیم و به سادگی از کنار آن رد می شویم سرشار 

از نادیده ها هستند. او می گوید فیلم من وقتی تمام 

می شود تازه در ذهن مخاطب آغاز می شود. این جمله 

نتیجه یک عمر تجربه و شاعرانگی در نگاه کیارستمی 

به زندگی بود. باید ذهنیت بخشیدن به ایده ها و نوع 

نگاه را تقویت کرد.

مدیریت هیجانات در فرزندان امری بسیار حیاتی 

است که به دلیل تاثیر قابل توجه آن در رشد و توسعه 

شخصیتی، اجتماعی و روانی، بسیار مورد توجه قرار 

گرفته است.

در این بخش به برخی از تکنیک های مدیریت هیجانات 

در فرزندان می پردازم: 

 1. تشویق به بیان هیجانات: اصطلاحا "نامگذاری 

هیجان" یا "نامگذاری احساسات"، به کودکان کمک 

می کند تا هیجانات خود را بشناسند و به آنها اجازه دهد 

که آنها را بیان کنند به جای فشار دادن یا خفه کردن آنها

 ۲. آموزش مهارت های حل اختلاف: کودکان باید 

آموزش داده شوند که چگونه با اختلافات مواجه شوند 

و برای رسیدن به توافقات سازنده و موثر، از مهارت های 

مذاکره و حل اختلاف استفاده کنند.

.3 آموزش تمرکز ذهنی: به کودکان می توان آموزش داد 

که چگونه به واقعیت های داخلی خود، مثل تفکرات و 

احساسات، توجه کنند و از تمرکز ذهنی برای مدیریت 

هیجاناتشان استفاده کنند. 

۴. ایجاد محیط حمایت کننده: محیط خانوادگی و محیط 

مدرسه باید از قرار گرفتن محبت، حمایت و مفهوم دادن 

به کودکان برای ابراز هیجاناتشان حمایت کند. 

5. مدیریت استرس: کودکان نیازمند یادگیری روش های 

مدیریت استرس هستند. این می تواند شامل تمرینات 

تنفسی، مدیتیشن ساده، و ورزش منظم باشد

 ۶. نمونه قراردادهای هیجانی: برای کودکان کوچک  

ممکن است قراردادهای کوچک و روش های محدود 

دیگری برای مدیریت هیجانات در خانه و مدرسه موثر 

باشد. به عنوان مثال، ایجاد یک نمودار هیجانات به 

کمک رنگ ها یا سیستم پاداش برای کنترل هیجانات. 

به کودکان کمک کنند  تکنیک ها می توانند   این 

 تا هیجانات خود را بهتر مدیریت کرده و در برخورد 

و  ارتباطی  از مهارت های  با وضعیت های مختلف 

احساسی بهتری برخوردار شوند.

تکنیک مدیریت هیجان

پدرام پاکباز خسرو شاهی




